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          KS-BOR.0002.18.2018  
 
Protokół  
Nr XXXVI/2018 
XXXVI sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 24 kwietnia 2018 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:20 
Spośród 30 radnych obecnych było: 30 radnych 
Zakończenie posiedzenia 24.04.2018 r., godz. 14:00 
                                                                                                                                                                                    
1. Otwarcie obrad. 
                                                                            

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek powitał serdecznie radnych województwa, zarząd 
województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2 

 
 

 
2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że porządek obrad został przekazany radnym. 

Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. W związku z brakiem uwag porządek obrad kształtował 
się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2017 – referujący:  
p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia Raportu z realizacji w latach 2015-2016 
Programu Ochrony Środowiska Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2011-
2014 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2015-2018 – referująca: p. Sylwia Jaskulska, 
Członek Zarządu Województwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Olsztynie– referujący: p. Marek Wachowski, Prezes Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Olsztynie.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Elblągu– referująca: p. Jolanta Lulka, Wiceprezes Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Elblągu  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2017 
Programu pn. „Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny”– referująca: p. Wioletta Śląska-
Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Pana T.K. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 
XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 
2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 
łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2018 r. zadań publicznych z zakresu 
ochrony zabytków i opieki nad zabytkami – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 
celowej na dofinansowanie przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach Konkursu pn.: 
„Aktywna Wieś Warmii, Mazur i Powiśla” w 2018 roku – referująca: p. Sylwia 
Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Mrągowskiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na doposażenie w 2018 r. księgozbioru w Powiatowej 
Bibliotece Pedagogicznej w Mrągowie – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lidzbark 
Warmiński – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/40/10 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia 
wydzielonych rachunków dochodów w jednostkach budżetowych Samorządu 
Województwa oraz określenie źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych – 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039 – referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2018 rok – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa. 

18. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Sejmiku z dnia 27.03.2018 r. 
22. Sprawy różne. 
23. Zamknięcie Sesji. 
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3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między posiedzeniami 
sesji. 

 
     Załącznik nr 3 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Sejmiku zamknął punkt.  

 
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radny Paweł Szliwiński zwrócił uwagę, że radni mieli otrzymywać co kwartał sprawozdanie 
z  realizacji  inwestycji dot. internetu szerokopasmowego w województwie. W związku z nie 
otrzymaniem takiego sprawozdania radny zapytał m.in. o to jak wygląda sytuacja depozytu 
sądowego, kwestia wydatkowania środków na zabezpieczenie sieci, na jej funkcjonowanie, czy jej 
koszty  wzrastają, czy utrzymują się na planowanym poziomie, który był prezentowany podczas 
debaty budżetowej.  

 
Radna Bożenna Ulewicz 

„W nawiązaniu do kwietniowej wizyty Komisji Kultury i Edukacji w placówkach Muzealnych 
Szczytna i Mrągowa, oddziałach Muzeum Warmii i Mazur  i informacji, którą podczas posiedzenia 
przekazał Pan Dyrektor Żuchowski, uprzejmie proszę o informację, czy zostało zawarte 
porozumienie (w formie pisemnej) między Zarządem Województwa, bądź Departamentem Kultury 
i Edukacji Urzędu Marszałkowskiego Województwa  Warmińsko-Mazurskiego, a Muzeum Warmii 
i Mazur w sprawie spłaty zaległości VAT-owskich. Czy Dyrektor Muzeum przedstawił w formie 
pisemnej propozycję rozwiązania trudnej sytuacji finansowej podległej Mu placówki – jeśli tak, 
proszę o przedstawienie kopii tych materiałów. 

Jak i kiedy zamierza Pan Marszałek rozwiązać i poprawić sytuację płacową pracowników 
Muzeum Warmii i Mazur, którzy w znacznej części zarabiają na poziomie płacy minimalnej”? 

 
Marszałek Województwa odniósł się do pytania radnego Pawła Szliwińskiego i wyjaśnił, że 

informacja na temat  internetu szerokopasmowego składana jest co kwartał. W związku z tym 
kolejna informacja będzie na następnej sesji Sejmiku. Odniósł się do trwającej przed budynkiem 
Urzędu Marszałkowskiego pikiety podwykonawców, których ciężko określić, bo w procesie 
inwestycyjnym umowy zostały podpisane z głównym wykonawcą. Podkreślił, że po zakończeniu 
inwestycji wystąpiono m.in. o stosowne zobowiązania dla  głównych podwykonawców. Nadmienił, 
że pojawiły się spory i zapowiedź upadłości. Decyzja Zarządu była taka, żeby zamknąć, rozliczyć 
inwestycję i nie stracić ogromnych dotacji unijnych. Wyjaśnił, że całą kwotę przekazano do 
depozytu sądowego, tym samym dokonując płatności  w całości za wykonaną inwestycję. Dodał, że 
pieniądze które są w depozycie i te które były w depozycie podlegają decyzji Sądu. Zaznaczył, że 
wskazano co komu się należy, czyli i główni wykonawcy i podwykonawcy, którzy byli znani 
zostali określeni co do kwoty. Nadmienił, że duża część środków została pomyślnie 
rozdysponowana. Zaznaczył, że osoby, które pikietują powinni zwracać się do firm  
z którymi mają  podpisane umowy, a które nie wypłaciły im jeszcze środków. Marszałek podkreślił, 
że jako Zarząd dopełnili wszystkich płatności. Podkreślił, że należy dbać o interesy województwa  
i nie można doprowadzić do podwójnej płatności. Następnie omówił kwestię przejmowania sieci 
szerokopasmowej. W nawiązaniu do pytania radnej, p. Bożenny Ulewicz poinformował, że radna 
otrzyma odpowiedź na piśmie.  

 
Radna Teresa Krajewska zapytała m.in. o to dlaczego przed Urzędem pojawili się 

pikietujący. 
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Marszałek Województwa w nawiązaniu do pytania radnej powiedział m.in., że  wszyscy  
pikietujący powinni być tam, gdzie  podpisywali umowy. Podkreślił, że  radni muszą  dbać  
o przepisy i budżet województwa.  

 
Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do wypowiedzi Marszałka i zapytała m.in. o kwestię 

przejmowania sieci szerokopasmowej. Zapytała również m.in. o to, czy jest struktura zarządcza, 
która  kontroluje co się dzieje z siecią  światłowodową, węzłami dystrybucyjnymi itp.  

 
Marszałek Województwa w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Bożenny Ulewicz zapytał 

retorycznie, czy sprawozdania kwartalne mają sens. Gdyż informacje poruszane przez radną były 
omawiane. Dodał, że Sąd wyznaczył Zarządcę i prace są w toku. Dodał, że radni, czy to 
indywidualnie, czy z Komisjami mogą jeździć i sprawdzać sytuację.  

  
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego 

 w Województwie Warmińsko-Mazurskim w roku 2017. 
 

Załącznik nr 4 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu Młodszego Inspektora Arkadiusza 
Sylwestrzaka – I Zastępcę Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie. 
 

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie, p. Arkadiusz Sylwestrzak  
korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił informacje zawarte w raporcie nt. stanu 
bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim. 

 
Załącznik nr 5 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił  również  
o zabranie głosu Starszego Brygadiera Bogdana Wierzchowskiego Warmińsko-Mazurskiego 
Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej. 

Starszy Brygadier Bogdan Wierzchowski Warmińsko-Mazurski Komendant 
Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej korzystając z prezentacji multimedialnej omówił 
informacje zawarte w raporcie nt. stanu bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-
Mazurskim. 

Załącznik nr 6 

Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił  również  
o zabranie głosu p. Grzegorza Matczyńskiego Dyrektora Zarządu Wykonawczego Oddziału 
Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Województwa Warmińsko-
Mazurskiego.  

Dyrektor Zarządu Wykonawczego oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Grzegorz Matczyński 
korzystając z prezentacji mulitmedialnej omówił m.in. działalność oraz zadania statutowe Zarządu 
Wykonawczego Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Załącznik nr 7 
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Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawienie informacji. Poprosił  również 
 o zabranie głosu p. Bożenę Ruszkowską Prezes Elbląskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego. 

Prezes Elbląskiego Wodnego Pogotowia, p. Bożena Ruszkowska  korzystając z prezentacji 
multimedialnej  omówiła działalności, cele stowarzyszenia oraz zaznaczyła, że  silnik przyczepny 
do łodzi Mariusz  jest obecnie priorytetem. 

Załącznik nr 8 

Radny Józef Dziki powiedział m.in., że w poprzedniej kadencji Państwowa Straż Rybacka 
składała sprawozdanie, którego zabrakło. Podkreślił, że istotne jest to, co się dzieje na wodach, 
wokół wód, czy też nad brzegami jezior. 

Radny Paweł Szliwiński poprosił o informację nt. przywracania posterunków  policji  
w województwie i ile takich posterunków zostało przywróconych w 2017 roku. Zapytał również, 
czy  zostaną  wydłużone godziny pracy posterunków, które miały ograniczenia godzinowe. Poprosił  
Warmińsko-Mazurskiego Komendanta Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej o informację na 
temat doposażenia jednostek straży pożarnej, a szczególnie jednostki w  Braniewie w sprzęt 
dotyczący zagrożenia chemicznego. Dodał, że temat ten był poruszany i była informacja, że 
jednostka otrzyma doposażenie. Zwrócił  się do Dyrektora Zarządu Wykonawczego Oddziału 
Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Województwa Warmińsko-
Mazurskiego o przedstawienie sytuacji związanej z finansowaniem  ochotniczych straży  pożarnych 
w 2017 roku. Zapytał m.in. o to czy po zmianie przepisów coś się zmieniło, czy można porównać  
z rokiem 2016 i przedstawić dane.  Odniósł się do zbliżających Mistrzostw Świata w Pilce Nożnej 
w Rosji, w Obwodzie Kaliningradzkim i zapytał, czy Prezydent Miasta Olsztyna zwrócił  się  
o zabezpieczenie imprez, które w związku z mistrzostwami planowane są w Olsztynie. Następnie 
zwrócił się z wnioskiem, o wygospodarowanie środków na silnik przyczepny do łodzi Mariusz  
który potrzebny jest dla Elbląskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego.  

Radny Edward Adamczyk odniósł się do wypowiedzi radnego, p. Józefa Dzikiego 
i poinformował, że na Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 
Komendant Państwowej Straży Rybackiej  przedkładał sprawozdanie z działalności i w materiałach 
jest informacja. Dodał, że samorządy z województwa wspierają działania i przekazują środki na 
policję. W związku z tym zapytał,  czy istnieje możliwość, żeby samorządy bezpośrednio wpłacały 
środki  na poszczególne komendy.  

I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie, p. Arkadiusz Sylwestrzak 
odniósł się do zadanych pytań i wyjaśnił, że w roku 2017 roku został utworzony jeden posterunek 
Policji w Wydminach z obsadą 5-osobową.  W czwartym kwartale br. planowane jest otwarcie 
trzech posterunków w Dubeninkach, Małdytach i Kolnie koło Biskupca. Dodał, że co do obsady 
tych posterunków, to na chwilę obecną nie jest jeszcze podjęta decyzja, czy to będą posterunki  
w systemie 5-osobowym, czy więcej policjantów. Wyjaśnił, że jeżeli jest 5 osób, to posterunki 
pracują w systemie dwuzmianowym, czyli do  godziny 22.  Całodobowa praca tych posterunków 
musiałby liczyć m.in. bardzo dużo osób. Zaznaczył, że na każdym posterunku jest konkretna, 
szczegółowa informacja, gdzie można się zwrócić o pomoc. Dodał, że podane są m.in. bezpośrednie 
telefony do Komend, czy też jednostek terenowych i powiatowych na terenie których działają 
 i podlegają posterunki. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o kwestię związane z imprezami na terenie 
miasta Olsztyna, to pytanie musiałoby być skierowane do Komendanta Miejskiej Policji, gdyż  
Prezydent Miasta kieruje swoją prośbę do Komendy Miejskiej Policji w  Olsztynie. Dodał, że nie 
jest w stanie określić, czy taka  prośba wpłynęła do Komendanta Miejskiego Policji. Jeżeli chodzi  
o wpłaty na poszczególne jednostki to wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości z tego względu, że 
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Komenda Wojewódzka rozlicza jednostki terenowe. Zapewnił, że jeżeli środki są przekazywane, to 
docelowo trafiają do komend miejskich, powiatowych jak najszybciej to jest możliwe.  

Starszy Brygadier Bogdan Wierzchowski Warmińsko-Mazurski Komendant 
Wojewódzkiej  Państwowej Straży Pożarnej odniósł się do działań z zakresu  ratownictwa 
chemicznego i podkreślił, że na terenie województwa są trzy grupy ratownictwa (Olsztyn, Elbląg  
i Ełk). Dodał, że są ogromne koszty jeżeli chodzi o doposażenie w sprzęt. Nadmienił, że  są to 
działania specjalistyczne. Zaznaczył, że jeżeli chodzi o działania w zakresie podstawowym  
z zakresu chemii i ekologii,  to każda komenda powiatowa i miejska musi być wyposażona np.   
w urządzenia pomiarowe, sprzęt dotyczący pierwszych czynności ratowniczych. Zdaniem 
Komendanta, Komenda w Braniewie na pewno wyposażona jest w taki sprzęt podstawowy. 
Wyjaśnił, że nie ma wiedzy na temat deklaracji dotyczącej dodatkowego doposażenia.  

Dyrektor Zarządu Wykonawczego oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Grzegorz Matczyński   
w nawiązaniu do zadanych pytań wyjaśnił, że zmiana sytemu dofinansowania dopłat dla OSP 
została zmieniona. Co, do kwoty  to kwota minimalnie wzrosła. Nadmienił, że obecnie jest  więcej 
problemów. Dodał, że obecnie wnioskują do Ministra przez Komendanta Głównego o dopłaty do 
obozów, co jest uciążliwe i wydłuża się czasowo.  Powiedział m.in., że  jest dużo pieniędzy na 
inwestycje budowlane, ale tylko na remonty starych ścian, garaży, a  nie można inwestować  
w nowe przedsięwzięcia. Powiedział m.in., że  cała procedura dotowania została wydłużona. 
Odniósł się do roku 2016 i podkreślił, że był trudnym rokiem.  

Przewodniczący Sejmiku zapytał Marszałka, czy znajdą się środki na silnik.  

Marszałek Województwa odpowiedział, że wszelkie decyzje zapadają przy uchwalaniu 
budżetu przez radnych województwa. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 9 

Przewodniczący Sejmiku podziękował służbom i instytucjom z Warmii i Mazur za 
zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom regionu oraz za stałą, dobrą współpracę z Samorządem 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
  
6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia Raportu z realizacji w latach 2015-2016 

Programu Ochrony Środowiska Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2011-2014 
z uwzględnieniem perspektywy na lata 2015-2018. 

 
Załącznik nr 10 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 11 
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Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu p. Kamilę Wiśniewską-Hałkę 
Wiceprezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie. 

  

Wiceprezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Kamila 
Wiśniewska-Hałka przedstawiła sprawozdanie  z działalności Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Olsztynie za rok 2017.  

Załącznik nr 12 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zapytał Wiceprezes Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Kamilę Wiśniewską-Hałkę, co można zrobić w sytuacji, 
gdy osoby składają od każdej decyzji odwołanie.  Zdaniem radnego należałoby zmienić przepisy, 
żeby w pewnym momencie zakończyć postępowanie, albo obciążyć daną osobą kosztami 
postępowania.   
 

Wiceprezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie, p. Kamila 
Wiśniewska-Hałka w nawiązania do pytania radnego, wyjaśniła, że problematyka jest znana, gdyż 
takich osób w województwie jest bardzo dużo.  Dodała, że nie ma przepisów, które by to 
regulowały i podkreśliła, że problem jest ogromny.  

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 13 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Elblągu. 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu p. Jolantę Lulkę Wiceprezes 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu. 

 
 
Wiceprezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu, p. Jolanta Lulka 

przedstawiła sprawozdanie  z działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu za 
rok 2017. 

Załącznik nr 14 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Załącznik nr 15 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
Przewodniczący Sejmiku podziękował za przedstawione informacje z działalności 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie oraz w Elblągu. Dodał, że działalność tych 
podmiotów daje obraz funkcjonowania SKO, które w bardzo efektywny sposób uczestniczą  
w rozstrzygnięciach prawnych dotyczących mieszkańców regionu i władz lokalnych.  
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2017 Programu 

pn. „Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 
Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 16 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Pana T.K. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie 
„Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie” 

  
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że do projektu uchwały wpłynęła autopoprawka.  

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką  pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie w 2018 r. zadań publicznych z zakresu 
ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 17 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 
celowej na dofinansowanie przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach Konkursu pn.: 
„Aktywna Wieś Warmii, Mazur i Powiśla” w 2018 roku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  oraz Komisja Budżetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 18 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Mrągowskiemu pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej na doposażenie w 2018 r. księgozbioru w Powiatowej Bibliotece 
Pedagogicznej w Mrągowie. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji  oraz Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 19 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lidzbark Warmiński. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego  oraz Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały.  

 
Załącznik nr 20 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/40/10 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie utworzenia wydzielonych 
rachunków dochodów w jednostkach budżetowych Samorządu Województwa oraz 
określenie źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 21 
 

Radna Bożenna Ulewicz poprosiła Skarbnika Województwa  o wyjaśnienie, czemu ma 
służyć wyodrębnienie rachunków.  
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Skarbnik Województwa wyjaśnił m.in., że  przepisy dopuszczają posiadanie przez jednostki 
oświaty wydzielonych rachunków na które wpływają środki z różnego rodzaju tytułów, m.in.  
z prowadzenia kursów, stołówek itd. Te środki w sposób autonomiczny, zgodny z wcześniej 
opracowanym planem jednostki oświaty mogą zagospodarowywać na swoje cele. Dodał, że na co te 
środki będą przeznaczane w przypadku każdego samorządu decyduje organ stanowiący.  

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 22 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się – 3. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na 2018 rok. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 23 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 3, wstrzymało się –2. 
 
18.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na 29 
maja 2018 r.  
 
19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Bożenna Ulewicz w nawiązaniu do odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji  poprosiła 
o uzupełnienie odpowiedzi o wyjazdy, p. Jacka Protasa. Dodała, że w otrzymanym zestawieniu 
brakuje kosztów podróży p. Jacka Protasa. Poprosiła również o informację, dlaczego  był taki niski 
koszt wyjazdu p.  Marcina Kuchcińskiego Członka Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  do Berlina i p. Wicemarszałek Województwa, p. Wioletty Śląskiej- Zyśk do 
Kalilingradu.  

 
Wicemarszałek Województwa, p. Wioletta Śląska-Zyśk w nawiązaniu do wypowiedzi 

radnej wyjaśniła, że nie pobierała diety ze względu na bliską odległość do Kaliningradu.  
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Członek Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Marcin Kuchciński 
wyjaśnił, że wyjazd do Berlina był związany z uroczystością otwarcia lotniska. Dodał, że samolot,  
był podstawiony przez linie SprintAir. Wyjaśnił, że niskie koszty podróży mogły wynikać z tego, że 
dieta nie była wypłacana w całości.   
 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski  poinformował, że radni otrzymali 

projekt stanowiska związany z przekopem Mierzei Wiślanej. W związku z tym poprosił o przerwę  
w celu skonsultowania treści stanowiska z Klubem. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że po omówieniu kolejnych punktów zarządzi 

przerwę.  
 
21. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Sejmiku z dnia 27 marca 2018 r. 
 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –3. 
 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 5 minutową  przerwę.  
 

Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady.  
 
22. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęło pismo od Przewodniczącego 
Rówieńskiej Rady Obwodowej, p. Oleksandra Danaluczuka, w sprawie współpracy pomiędzy 
Szpitalem Dziecięcym Obwodu Rówieńskiego reprezentowanym przez radnego Witalija Bojkę,  
a Wojewódzkim Specjalistycznym Szpitalem Dziecięcym w Olsztynie reprezentowanym przez 
radnego Tadeusza Politewicza. Następnie odczytał treść pisma. 

Załącznik nr 24   
 

Radny Tadeusz Politewicz powiedział m.in., że wszystkim dzieciom niezależnie od miejsca 
zamieszkania należą się takie same standardy leczenia. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w dniach 13-15 maja 2018 roku odbędzie się  
w Sile k. Olsztyna XVI Forum Parlamentów Regionalnych Południowego Bałtyku. Powiedział 
m.in., że Forum powstało w 2004 roku z inicjatywy Parlamentów dwóch niemieckich krajów 
związkowych: Szlezwika - Holsztynu i Meklemburgii – Pomorza Przedniego oraz dwóch 
Sejmików: województwa zachodniopomorskiego i województwa pomorskiego. Obecnie udział  
w pracach Forum bierze osiem parlamentów regionalnych.  

Dodał, że tegoroczne XVI Forum będzie obradowało na temat inteligentnych specjalizacji 
regionów i ich wkładu oraz roli w kreowaniu dynamicznego rozwoju  Południowego Bałtyku. 
Obradom Forum towarzyszyć będą także warsztaty młodzieżowe, do udziału w których zaproszono 
młodzież z regionów należących do Forum. Zaprosił wszystkich radnych Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na Forum i poprosił o zgłaszanie swojego udziału do Kancelarii Sejmiku 
do 27 kwietnia br.  Następnie Przewodniczący Sejmiku odczytał program Forum.  

Załącznik nr 25 
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 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęły dwa projekty stanowiska w sprawie 
budowy drogi wodnej łączącej Zalew Wiślany z Zatoką Gdańską. Dodał, że jeden projekt 
stanowiska został złożony przez Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, natomiast drugie 
stanowisko zostało złożone przez kluby koalicyjne. Dodał, że radni otrzymali projekty dwóch 
stanowisk. 

Załącznik nr 26 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski poinformował, że Członkowie Klubu 
Prawa i Sprawiedliwości zapoznali się z projektem stanowiska  przygotowanym przez Klub PO  
i PSL.  Podkreślił, że  stanowisko jest reakcją  m.in. na głosowanie i podjęcie uchwały przez Zarząd 
Województwa Pomorskiego, który sprzeciwił się budowie przekopu Mierzei Wiślanej. 
Zawnioskował, aby podjąć jedną uchwałę. Dodał, że jako Klub zgadzają się na projekt stanowiska  
Klubu PO i PSL, ale z  dołączeniem akapitu ze stanowiska Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości. Następnie odczytał treść proponowanego akapitu: Sejmik Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego wyraża głębokie zdziwienie i zaniepokojenie z podjętej przez Zarząd 
Województwa Pomorskiego uchwały dotyczącej  negatywnej opinii odnośnie planowanego do 
realizacji przedsięwzięcia polegającego na budowie drogi wodnej łączącej Zalew Wiślany z Zatoką 
Gdańską. Dodał, że jeżeli ten akapit znalazłby się  w treści projektu stanowiska Klubów PSL i PO,  
to członkowie Klubu Prawa i Sprawiedliwości będą za przyjęciem takiego stanowiska.  

 
Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, p. Edward 

Adamczyk powiedział, że nie może wypowiedzieć się za cały Klub. Zdaniem radnego jest do 
przyjęcia żeby dopisać ten  akapit. Podkreślił m.in., że wszyscy  popierają tę inwestycję i  czekają 
na jej realizację.  

 
Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, p. Bernadeta Hordejuk 

powiedziała, że Klub Platformy Obywatelskiej uważa, że wprowadzenie tego akapitu jest 
ingerencją w samodzielną decyzję Zarządu Województwa Pomorskiego, do której  Sejmik nie ma 
prawa się odnosić. Powiedziała m.in., że będą głosować za stanowiskiem, które zostało 
przygotowane wspólnie z Klubem Radnych PSL.   
 

Radny Józef Dziki  powiedział m.in., że przekop Mierzei jest inwestycją, która jest kluczowa 
w Strategii Rozwoju Województwa Warmińsko- Mazurskiego. Zdaniem radnego należałoby 
wspomnieć w stanowisku, że radnych dziwi decyzja Zarządu Województwa Pomorskiego.  
Następnie poparł wypowiedź Przewodniczącego Klubu, p. Patryka Kozłowskiego i podkreślił 
zasadność odrębnego stanowiska Klubu Radnych PiS. Odniósł się do wypowiedzi radnej,  
p. Bernadety Hordejuk i zapytał, czy stanowisko Zarządu Województwa Pomorskiego  nie ingeruje 
w rozwój województwa warmińsko-mazurskiego.  

 
Radny Paweł Szliwiński przypomniał m.in. o powstawaniu  miasta Gdyni. Zapytał 

Marszałka, czy pracowano na tych samych dokumentach, bo opinie Zarządów Województw są 
różne. Dodał, że opinia Zarządu Pomorskiego jest negatywna, a Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego pozytywna. Nadmienił, że na podstawie tych samych dokumentów 
zostały wydane dwie różne opinie. Podkreślił, że dla Członków Klubu Radnych PiS jest to ogromne 
zdziwienie, że takimi opiniami ingeruje się w rozwój województwa warmińsko-mazurskiego. 
Nadmienił, że nie zgadza się z radną, p. Bernadeta Hordejuk, że będą  ingerować przez dodanie 
akapitu w stanowisku.  Dodał, że wyrażają jedynie  głębokie  zdziwienie i zaniepokojenie. 
Powiedział, że łącząc te dwa stanowiska i dodając ten akapit można wypracować dobre i mądre 
stanowisko.  
 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że Zarząd Województwa miał prawo zająć  takie  
stanowisko. Zaznaczył, że jest to  działanie inwestycyjne, administracyjne. Dodał, że gdyby Sejmik 
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Województwa Pomorskiego wyraził swoją opinię, to wtedy równolegle Sejmik mógłby się odnieść. 
Podkreślił m.in., że jako Zarząd widzą szansę dla rozwoju całego regionu. Dodał również, że należy 
dążyć do realizacji tej inwestycji.  

 
Radna Bernadeta Hordejuk powiedziała m.in., że Pan Marszałek ją wyręczył. Podkreśliła, 

że należy brać pod uwagę ustawy, które radnych obowiązują jako samorząd województwa. 
Odniosła się do wypowiedzi Marszałka i dodała, że gdyby Sejmik Województwa Pomorskiego 
podjął uchwałę, wówczas odpowiedź Sejmiku by była, ale nie na uchwałę Zarządu. 

 
Radny Patryk Kozłowski powiedział m.in., że ma nadzieję, że Marszałek, jako osoba stojąca 

na czele Zarządu Województwa podejmie stosowne kroki, aby przedstawić stanowisko radnych 
województwa warmińsko-mazurskiego Samorządowi Województwa Pomorskiego. Dodał, że 
oczekują na takie działania, jeżeli Sejmik nie może reagować, a Zarząd ma taką możliwość.  
Podkreślił m.in., że inwestycja jest bardzo ważna dla całego regionu.  

 
Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że radni zajmowali różne stanowiska, wchodząc 

m.in.  w kompetencje Rządu, Sejmu. Zdaniem radnego to nie wchodzenie w kompetencje, a jedynie 
wyrażenie zaniepokojenia.   
 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że jako przedstawiciel Zarządu Województwa 
cały czas prowadzi rozmowy. Dodał, że w tej sprawie organizowane są również spotkania.  
Nadmienił, że stanowisko popierające inwestycje jest zasadne i na pewno zostanie skierowane do 
przekazania.  

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w dniach 13-15 maja będzie Forum na którym 

będzie delegacja z Samorządu Pomorskiego i będzie można przedyskutować niektóre kwestie.  
Zaproponował odłożenie przyjęcia Stanowiska albo przegłosowanie dwóch stanowisk,  jeżeli nie 
można dojść  do porozumienia.  

 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie dwa projekty stanowisk.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie Stanowisko Klubu  PIS, złożone przez 

Przewodniczącego Klubu Radnych PiS, p. Patryka Kozłowskiego. 
 
Za przyjęciem stanowiska głosowało 6 radnych, przeciw – 20, wstrzymało się – 1. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że stanowisko nie zostało przyjęte.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie stanowisko Klubów koalicyjnych sprawie 

budowy drogi wodnej łączącej Zalew Wiślany z Zatoka Gdańską. 
 
Za przyjęciem stanowiska głosowało 25 radnych, przeciw –0, wstrzymało się –2.  
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że stanowisko zostało przyjęte.  
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski   poprosił o zabranie głosu i następnie 

odczytał stanowisko Klubu PiS: „Klub Radnych PiS Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  wyraża głębokie zdziwienie i zaniepokojenie z podjętej przez Zarząd Województwa 
Pomorskiego uchwały dotyczącej  negatywnej opinii odnośnie planowanego do realizacji 
przedsięwzięcia polegającego na budowie drogi wodnej łączącej Zalew Wiślany z Zatoką Gdańską. 
Zawierająca negatywną opinię Uchwała została wydana przez władze samorządowe województwa 
pomorskiego z rażącym brakiem troski o zrównoważony rozwój terenów północnej Polski, a przede 
wszystkim z pogwałceniem polskiej racji stanu. Nadmorskie tereny województwa warmińsko-
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mazurskiego są obszarami zaniedbanymi nie tylko w skali kraju, ale przede wszystkim w całej Unii 
Europejskiej. W dalszym ciągu jesteśmy województwem o najwyższej stopie bezrobocia  
a dostępność komunikacyjna ze względu na zły stan techniczny całej infrastruktury jest najsłabsza  
w całej Unii Europejskiej. Ma to bezpośrednie przełożenie na poziom konkurencyjności 
przedsiębiorstw oraz powstawanie nowych miejsc pracy. Patrząc tylko lokalnie, przekop Mierzei 
Wiślanej daje duże szanse na znaczący rozwój nie tylko Elbląga, ale także pozostałych 
miejscowości leżących nad Zalewem Wiślanym, takich jak Kadyny, Tolkmicko, Frombork oraz 
pobliskie Braniewo. Radni Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie podzielają 
stanowiska Zarządu Województwa Pomorskiego, mając świadomość szerszego wpływu planowanej 
przez Rząd Rzeczypospolitej Polskiej inwestycji na znaczenie strategiczne i geopolityczne Polski 
oraz wolny dostęp wzdłuż całej linii brzegowej do otwartych wód Morza Bałtyckiego. Przekop 
Mierzei Wiślanej to kierunek, w którym powinniśmy wspólnie podążać, ponad politycznymi 
podziałami. Widzimy raczej dużą potrzebę współpracy samorządów województwa pomorskiego 
 i warmińsko-mazurskiego z Rządem Rzeczypospolitej Polskiej w zakresie planowanej inwestycji,  
a podejmowanym destrukcyjnym działaniom, zmierzającym do ewentualnego opóźnienia lub 
blokowania przekopu Mierzei Wiślanej zdecydowanie się sprzeciwiamy. 

Klub Radnych PiS Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego apeluje do Zarządu 
Województwa Pomorskiego o uchylenie podjętej Uchwały Nr 334/319/18 z dnia 5 kwietnia 2018 r. 
dotyczącej negatywnej Opinii do wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji  
w zakresie infrastruktury dostępowej pn. „Budowa drogi wodnej łączącej Zalew Wiślany z Zatoką 
Gdańską” i wzięcie pod uwagę polskiej racji stanu przy formułowaniu swoich dalszych opinii w tej 
strategicznej dla przyszłości regionu kwestii”. 
                   
23. Zamknięcie Sesji. 

 
Zamykając obrady XXXVI sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował wszystkim 

za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

                   Jan Bobek 
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Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


